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Fa una setmana, el dia 12 de se-
tembre, els alumnes d’arreu de
Catalunya van tornar a omplir les
aules, on la majoria hi passaran
vuit hores de dilluns a divendres
fins a finals de juny. Tot i que per
a algú pot semblar evident que
anar-hi cada dia és una obliga-
ció i una responsabilitat, alguns
pares no ho veuen de la mateixa
manera. Quan anar a l’escola no
és prioritari, la majoria de vega-
des apareix l’absentisme escolar,
un dels principals problemes
que afronta el Barcelonès Nord.
I, més concretament, Badalona
Sud, un dels territoris on és més
freqüent.

Va ser precisament l’Ajunta-
ment de Badalona que l’any
2014 va impulsar el Pla de pro-
moció de l'escolaritat i prevenció
de l'absentisme escolar. Seguint
la línia oficial i amb la col·labo-
ració del mateix consistori, el
Centre Sant Jaume de la Fun-
dació Carles Blanch -amb el su-
port del Consorci Badalona Sud
i de la Generalitat-, ha decidit en-
gegar una campanya per rever-
tir aquesta situació sota l’eslògan
‘Que l’escola t’acompanyi’.

DECISIÓ FAMILIAR
Al contrari del que es podria
sospitar en alguns casos -quan
els alumnes decideixen, en dies
concrets, ‘fer campana’-, el fet
que els menors no vagin a l’es-
cola no és una decisió que pren
cada infant per lliure sinó que ve
imposat per la família. De fet,
són els pares que decideixen
que, aquell dia en concret, el nen
no anirà a l’escola. Els motius, se-
gons explica la responsable de la
campanya, Silvia Sala, són con-
seqüència d’una situació familiar

de risc. Famílies amb problemes
com l’atur, desnonaments o al-
tres situacions de vulnerabilitat
són les més propenses a fomen-
tar l’absentisme escolar entre
els fills. De vegades sol ser més
una conseqüència del malestar o
els maldecaps dels mateixos pa-
res, que veuen més fàcil deixar
els fills dormint que portar-los a
l’escola, que no pas una decisió
presa a consciència. 

La campanya se centra a pre-
venir l’absentisme escolar tre-
ballant amb diversos actors.
“Ens centrem en el barri i tre-
ballem amb associacions de
veïns, comerços, entitats, llocs
com la biblioteca, el CAP, els Ser-
veis Socials”, tot amb la finalitat
que la família rebi, per diverses
vies, el mateix estímul: que el fill
ha d’anar a l’escola. “Volem que
es converteixi en un valor de ba-

rri”, comenta Sala. “Cal que si-
guin els mateixos pares els que
vulguin portar el fill a l’escola”,
afegeix. Per això, més que inci-
dir directament en els pares, la
campanya busca la complicitat i
la influència dels veïns.

MOVIMENT TRANSVERSAL
“És la primera vegada que hi ha
un moviment coordinat i trans-
versal”, que aplega molts i di-
versos tipus d’actors. “Quan par-
lem amb els veïns veiem que és
una situació que no agrada, però
és la primera vegada que hi ha
una coordinació per combatre-
la”, afegeix Sala. L’objectiu,
doncs, és que els pares dels nens
que no van a l’escola es trobin
missatges de la campanya, com
cartells i postals, arreu on vagin,
tant si és a comprar el pa com a
la porta de la mateixa escola.

Combatent l’absentisme
» Impulsen una nova campanya per fer front a l’absentisme escolar a la zona de Badalona Sud

» “Cal que siguin els mateixos pares els que vulguin portar els fills a l’escola”, assegura la promotora

La campanya vol implicar diversos actors: veïns, comerços i entitats. Fotos: Fundació Carles Blanch

XIFRES4Tot i que són dades
difícils d’obtenir, el Consor-
ci Badalona Sud calcula, de
manera molt aproximada,
que l’absentisme escolar afec-
ta un 40% dels alumnes de
primària i un 60% dels de se-
cundària, és a dir, més de la
meitat.

Tot i així, cal desgranar
aquestes dades, una tasca
que, de moment, encara s’es-
tà processant. La Llei del me-
nor contempla que hi ha di-
versos tipus d’absentisme de-
finits segons el grau, comen-
çant per l’absentisme lleu, on
hi entren els infants que falten

fins a un 25% d’hores cada
mes i acabant per l’abando-
nament escolar. 

En molts casos, un grau
elevat d’absentisme acaba de-
rivant en l’abandonament dels
estudis. Una de les princi-
pals tasques és evitar que això
passi, combatent l’absentisme
des de l’inici i centrant els es-
forços en la prevenció.

És important que els pa-
res entenguin i assoleixin els
beneficis d’anar a classe, i no
ho vegin com una obligació
sinó que siguin ells mateixos
que vulguin que el seu fill
vagi a l’escola.

Absentisme en 6 de cada 10
alumnes de secundària

Clàudia Ramos Có
BADALONA

Reportatge
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El passat 20 de juny vaig tenir l'honor i
l'orgull de ser proclamat alcalde de Ba-
dalona. 100 dies després podem fer una
valoració dels avenços aconseguits i de la
situació en què aquest govern s'ha trobat
la que és la casa de tots i totes.

Vagi per davant que, en aquestes lí-
nies, la meva intenció no és altra que la
de ser honest. Els veïns i les veïnes de la
meva ciutat mereixen saber amb since-
ritat l'estat de la seva administració.

Faig un petit incís. L'altre dia, men-
tre veia la tele amb les meves filles, va apa-
rèixer, a la sèrie que estàvem veient, un
animal anomenat mandrós de tres dits.
Un mamífer que sol viure en terre-
nys amazònics i que sorprèn els que
el veuen de prop per tenir un meta-
bolisme extraordinàriament lent.
Dorm moltes hores al dia, viu als ar-
bres i podríem dir que mira la vida
passar. És un animal pràcticament
inactiu. Mira, però no fa res.

Després d'entrar a l'Ajuntament,
un es pregunta si el responsable de tot
era un mandrós de tres dits. Un ani-
mal capaç de veure problemes però
incapaç de fer res per solucionar-los.
Un ésser amb un metabolisme tan
lent que en tres anys no ha tingut
temps de tirar endavant gairebé cap
projecte. Efectivament, és un cas que
sorprèn els que el veiem de prop.

Deixant de banda aquesta simple
metàfora, tornem a la realitat del nos-
tre Ajuntament. Amb honestedat, és
força sorprenent el nombre de pro-
jectes aturats que ens hem trobat, les
factures impagades acumulades pel
govern anterior i la quantitat de ser-
veis que van quedar sense manteni-
ment a la ciutat. Per desgràcia, hi ha
diversos exemples que s'han fet pú-
blics que demostren que el que dic és
cert. Entenc que no hi ha mala fe en
cap d'aquestes inaccions. Suposo que
és simplement incapacitat en la ges-
tió, o és que es dedicava més temps
en batalles internes i en qüestions na-
cionalistes que en atendre la ciutat.

Aquesta descripció, per sort, pertany
al passat.

La solució és l'acció.
El nostre govern té la garantia de l'expe-
riència en la gestió pública. Sabem fer-ho,
i ho estem demostrant. Aquestes són al-
gunes de les fites que hem aconseguit no-
més en 100 dies:

- Hem desbloquejat la nova llar d'in-
fants de Montigalà i hem aconseguit el
compromís del conseller d'Ensenya-
ment per introduir en els pressupostos
2019 de la Generalitat la construcció a la
ciutat de noves escoles i instituts.

- Hem aprovat bonificacions de l'IBI

perquè pensionistes i més persones tin-
guin accés a les ajudes.

- S'ha dut a terme la signatura d'un
contracte per al manteniment de pavi-
ments i clavegueram valorat en 8,8 mi-
lions d'euros. A més, invertirem uns
150.000 euros a millorar l'accessibilitat
dels passos de vianants i les plataformes
de bus.

- Hem aprovat la fase final de la ca-
dena, amb l'elevació de les vies del tren
i la construcció de l'hotel del port previst
per al 2020.

- Hem posat en marxa la finestreta
única d'habitatge i, per primera vegada,

hem atorgat 2 pisos municipals a dues fa-
mílies que ho necessitaven i hem notifi-
cat a la Generalitat la compra de 7 pisos
més que ja s'estan tramitant.

- Hem amortitzat crèdit pendent i po-
drem invertir 3,7 milions d'euros més en
el 2019 i 2020.

Sí, hi ha pla de govern.
I és tan clar, que ho puc resumir en 5
punts:

1. Desencallar tots els projectes que
l'anterior govern tenia paralitzats. Igual
que hem fet amb la llar d'infants de Mon-
tigalà o els tràmits per a la cessió dels ter-
renys de la Riera, o signar el contracte
amb l'empresa de socorrisme. Hi ha

molts projectes que necessiten desenca-
llar-se ja, molts proveïdors que reclamen
els pagaments que se'ls deu, i signatures
de contractes que portaven molts mesos
esperant a fer-se realitat. Tenim els diners
per fer-ho. Només cal treballar-hi.

2. El contacte directe amb la ciutada-
nia. Una de les frases més repetides pels
veïns i veïnes en les setmanes que porto
com a alcalde és que no han tingut l'o-
portunitat de traslladar les seves preocu-
pacions a l'anterior alcaldessa perquè no
se la veia pels carrers. La meva prioritat
és saber de primera mà els problemes re-
als de la ciutadania amb l'objectiu de fer

una administració més eficient. Aviat
obrirem un nou canal a través del te-
lèfon mòbil més directe i proper.

3. La neteja i el manteniment dels
nostres carrers i places. La ciutat ha
patit uns anys de deixadesa molt pre-
ocupants a tots els barris. Serà difí-
cil revertir aquests anys d'abando-
nament de la via pública, però de
moment, ho estem aconseguint i es
comença a notar la diferència. Ara
per reparar 3 fustes del Pont del Pe-
troli no calen 8 mesos, només dos
dies. Hi ha molts punts on actuar,
queda molta feina per fer i posarem
el focus, sobretot, en l'incivisme.

4. La seguretat. Badalona és
una ciutat segura, però les dades
que tenim ens posen en alerta i ens
fan estar insatisfets. De setembre
de l'any 2017 a agost del 2018 les
infraccions penals han augmentat
un 6,7% a la ciutat, la majoria re-
lacionades amb petits delictes com
furts o estafes. El nostre compro-
mís és treballar al màxim perquè
aquestes xifres siguin molt mi-
llors en els pròxims mesos. Deixa-
rem enrere els anys de bonisme i
inacció i presentarem durant el
mes d'octubre la nova organització
de la nostra policia. Afegint, a més,
l'exigència a la Generalitat perquè
posi més efectius de Mossos d'Es-

quadra a la nostra ciutat.
5. La concòrdia. Jo, com a alcalde, tinc

clar que no m'agrada que la meva ciutat
estigui dividida ni fracturada. No vull que
els màxims representants utilitzin la im-
migració per dividir-nos, ni que s'impo-
sin en la Institució símbols nacionalistes
que no representen la majoria. Estic or-
gullós de poder governar per a tots i per
a totes; que totes les entitats, defensin el
que defensin, pensin com pensin, pugu-
in dur a terme la seva activitat tal com
marca la normativa; que tota la ciutada-
nia se senti seva la ciutat, vinguin d'on vin-
guin; i de tornar a construir una ciutat de
progrés en la qual ens sentim a gust, a la
qual admirem i a la qual vulguem.

100 dies de govern a Badalona

per Álex Pastor, alcalde de Badalona

La solució és l’acció
Els semàfors

Aj. de Badalona
Després de la reunió amb veïns i comer-
ciants, hi va haver una confusió sobre el
futur del passeig Marítim de Badalona.

Finalment, l’Ajuntament ha decidit dei-
xar-ho en mans del Consell de Mobili-

tat, que tindrà l’última paraula. 
pàgina 6

Ester Pujol
El Ple municipal de Tiana del mes de se-
tembre va girar al voltant de la seguretat

al poble. Després de moltes peticions,
l’alcaldessa Ester Pujol es va compro-

metre a celebrar l’esperada Junta de Se-
guretat Local el pròxim mes d’octubre. 

pàgina 18

Teresa Cunillera
La segona visita a Badalona de la dele-

gada del govern espanyol a Catalunya va
començar i acabar sense gaires compro-
misos. Tant el govern com els partits de
l’oposició van traslladar-li diverses peti-

cions, a l’espera que es facin efectives. 
pàgina 6

Handbol Adrianenc
Després de moltes temporades perse-

guint-ho i mereixent-ho, el pròxim diu-
menge 23 l’Handbol Adrianenc jugarà

el primer partit de la Divisió de Plata al
pavelló de la Verneda. Els de Lorenzo

Rueda rebran el Balonmano Nava. 
pàgina 21
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Les claus

Els moviments dels partits polítics
catalans a Madrid, un dia després
de la darrera Diada, tornen a evi-
denciar que una cosa és posar-se
la samarreta que toca i aixecar els
braços enmig del poble, plebe,
ciutadania, gent, majoria i l’altra
escoltar i defensar el que diuen.
Mots tan pervertits pels polítics
de classe que em nego a utilitzar-
los per definir el milió de persones
que vam tornar a sortir al carrer
convocats per l’ANC. En diré una
multitud de persones decents i
dignes, unides en un sol crit: ‘Fem
República Catalana’, el motiu de
la convocatòria. Què no han en-
tès? Fem, construïm ara; Repú-
blica, una forma de govern en què
el cap d’estat té caràcter electiu i
no hereditari (o sigui el contrari
d’una monarquia) i Catalana, nos-
tra, lliure, pertanyent a Catalunya
o als seus habitants, no a la me-
tròpolis de Madrid. Junts x Cat i
ERC llegiu-ho a poc a poc. No era
per fer un altre referèndum,
n’hem votat ja dos i el segon amb
sang pel mig. No era per iniciar un
diàleg amb condicions imposades
pel govern de torn espanyol. No
era per cap estatut, ja el van ajus-
ticiar socialistes i populars. No era
pel dret a decidir, ja hem decidit...
Era per la República. Només amb
ella alliberarem els presos polí-
tics, farem tornar els exiliats i po-
drem ésser en pau. Si no volem
que els processistes ens tornin a
entabanar amb discursos abran-
dats i fets porucs és l’hora de crear
una plataforma electoral amb
l’ANC, Òmnium, les CUP, Sú-
mate, CDR, Som Alternativa i els
sindicats, col·legis professionals i
col·lectius socials que vulguin de-
fensar la República Catalana.

Insisteixo
per Joan Xuriach

Negoci o formació?
per David Rabadà

L’actual polèmica dels màsters
universitaris hauria de fer re-
pensar el màster en educació
que els docents han de passar
per exercir de professors a se-
cundària. Molts màsters na-
cionals consisteixen en tres co-
ses, una matrícula molt cara,
una credencial d’assistència i un
treball final per aprovar-lo. En
poques ocasions hi ha exàmens
de coneixements profunds i tot
sembla la dita de pagant Sant
Pere canta. Doncs cal pregun-
tar-se si passa el mateix en el
màster d’educació, és a dir, si
aquest també esdevé un nego-
ci d’algunes universitats. Primer
cal preguntar-se qui imparteix
aquest màster? L’expliquen pro-
fessors bregats en aules de se-
cundària? O altres experts que
poc coneixen els instituts i els
adolescents? Sorprenentment
qui més explica com ensenyar a
secundària no són els seus pro-

fessors sinó persones externes
a les seves aules. El segon que
cal preguntar-se és què s’im-
parteix més en aquest màster?
Si tècniques específiques de
com impartir l’especialitat ob-
jecte del màster o teories gene-
rals i allunyades de les especia-
litats de secundària? També, i
sorprenentment, les teories ge-
nerals hi predominen en detri-
ment de tècniques específiques.
Però el més important que cal
preguntar-se és el següent: com
s’avalua i aprova aquest màster?
Amb exàmens i proves que de-
mostrin els nous aprenentatges
adquirits? O amb treballs i es-
crits que mostren les síntesis en-
tre pràctiques i teories? Doncs
altre cop, i sorprenentment, es
demanen més memòries que no
pas exàmens de nivell. Ara que
cadascú tregui les seves con-
clusions. El màster en educació?
Potser més negoci que formació.

Les millors
perles

Un pres d’una presó de Florida, als EUA, va assassinar el seu
company de cel·la, li va treure els ulls i es va fer un collaret
amb una de les seves orelles. El pres va ensenyar el penjoll

que es va fer amb l’orella del seu company a altres presos durant
l’esmorzar al menjador. Els ulls els va deixar en una tassa a la cel·la.

El president veneçolà Nicolás Maduro ha rebut fortes críti-
ques després de la difusió de diversos vídeos en els quals
se’l veu menjant carn en un famós restaurant de Turquia,

entre el seu país travessa una greu crisi traduïda en escassetat i
falta de poder adquisitiu per comprar aliments.

Coca-Cola està estudiant entrar al mercat creixent de les infu-
sions de cànnabis. La beguda, que estaria dissenyada per re-
duir inflamacions i dolors, portaria cannabidol (CBD), que és

un dels components presents en el cànnabis però, a diferència del
THC, no és un psicoactiu. És per això que és legal en molts països. 

El preu majorista de la llum ha tocat aquesta setmana un
nou màxim anual, superant de nou els 75 euros per mega-
watt hora. Aquest nou repunt de preus consolida la ten-

dència a l’alça del mercat elèctric. El govern espanyol vol conte-
nir la tendència, però sembla que ho té complicat.

Un veí de Reus ha acceptat una pena de quatre mesos de pre-
só i una multa de 360 euros per amenaçar i injuriar el diputat
de Ciutadans Carlos Carrizosa en un missatge que va publi-

car a través del seu compte de Twitter. El processat no haurà d’entrar
a presó, però la multa no se l’estalviarà.

Vist al Twitter

@Jaumedebarbens: Ara que tothom en
parlarà pels Emmy, no puc fer més que
recomanar 'The Marvelous Mrs. Maisel'.
De les sèries que millor m'ho he passat.

@QuimTorraiPla: Un cop més, qui va a
buscar la justícia fora de l’Estat espanyol la
troba. Felicitats @valtonyc per seguir sent
un ciutadà lliure a Europa.

#ValtonycTampoc

@elbenegre: L’OMS adverteix que es-
coltar qualsevol de les respostes i men-
tides d’Aznar d’avui pot provocar un atac
de vòmits, mareig i diarrea explosiva. 

#RetornAlPassat #SenyoraMaisel

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Nova protesta per la reforma 
del centre de Santa Coloma1

2 Què és el Pacte de Toledo?

L’ampliació de capital de la Penya 
es farà realitat demà

Inici exigent: l’Industrias Santa Coloma 
rep ElPozo Murcia

La protesta dels veïns de Tiana 
per la seguretat fa el salt al Ple

El + llegit línianord.cat
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Els semàfors
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‘Estimem Badalona’, 
la nova marca de la ciutat

CAMPANYA4D’ara endavant, to-
tes les campanyes de comunica-
ció que vinguin des de l’Ajunta-
ment aniran acompanyades del
lema ‘Estimem Badalona’. Amb
aquesta nova marca, el consisto-
ri vol reforçar els valors positius
de la ciutat, reforçar el sentiment
de pertinença i convertir l’eslògan
en un segell unificador. 

Per a Pastor, la marca “re-
presenta una nova etapa de con-
còrdia, diàlegs, acords i de no
confrontació”. Segons l’alcalde,
la voluntat és que “la ciutadania
estigui orgullosa de Badalona”. 

El lema, segons el mateix
Ajuntament, va acompanyat d’un
degradat de colors de diverses to-
nalitats, amb l’objectiu de re-
presentar totes les ideologies i
crear un sentiment d’inclusió. 

NI GROC NI LILA
Les primeres crítiques al logotip
van arribar a través de les xarxes
socials. Diversos usuaris de Twit-
ter van lamentar que l’Ajunta-
ment no hagués utilitzat el color
groc ni lila per il·lustrar la imat-
ge, un fet que atribueixen a una
intencionalitat política.

Els alumnes de La Riera
comencen finalment el curs

ENSENYAMENT4Els 120 alum-
nes de l’institut La Riera van co-
mençar les classes dilluns. Men-
tre la majoria de centres de Ca-
talunya ho van fer el dia 12, els
mòduls de La Riera -que, en un
principi, quedaran instal·lats
durant 4 anys- encara no s’ha-
vien acabat de construir.

Des de l’AMPA van criticar la
manca de previsió d’Ensenya-
ment, que fins al dia 7 de setem-
bre no els va avisar que haurien de
començar amb retard. El regidor
Rubén Guijarro ha lamentat que
La Riera no pogués iniciar el curs

amb normalitat, així com les es-
coles Ventós Mir i Badalona Port,
que estan en espais provisionals
a l’espera que es construeixin els
edificis definitius. “Hem intentat
fer el màxim possible, però hem
de fer autocrítica. Cal instar la Ge-
neralitat perquè aposti per Ba-
dalona”, ha dit el regidor als mit-
jans públics de la ciutat. 

Qui ha aplaudit aquesta auto-
crítica ha estat el president de
FAMPAS, David Guerrero, que
insta les administracions a plani-
ficar-se per trobar solucions i po-
der complir amb l’escola pública.

Visita de Cunillera entre
peticions i alguns retrets 

POLÍTICA4La delegada del go-
vern espanyol a Catalunya, Teresa
Cunillera, va visitar Badalona
dimarts al matí. Álex Pastor va
aprofitar la trobada per demanar
la col·laboració del ministeri de
Medi Ambient per allargar el
passeig Marítim i descontaminar
la platja de la Mora, dos objectius
que s’assoliran “amb la unió de
totes les administracions impli-
cades”, va afirmar. Alguns grups
de l’oposició van traslladar a Cu-

nillera diverses peticions. Per la
seva banda, l’exalcaldessa Dolors
Sabater va lamentar que la dele-
gada del govern espanyol “vin-
gués amb les mans buides”. Va
aprofitar la visita per entregar-li
una carta on denuncia la “nul·la
preocupació del govern central
per Badalona”. ERC també va en-
tregar documents a Cunillera,
en aquest cas, les esmenes dels
republicans als darrers pressu-
postos generals de l’Estat.

Salut | Can Ruti investiga un tractament de l’EM
Un equip d’investigadors del Campus de Can Ruti ha començat un assaig clínic
per frenar l’avenç de l’Esclerosi Múltiple (EM) en pacients. Intenten reprogra-

mar el sistema immunitari de nou malalts amb les seves pròpies cèl·lules.

MOBILITAT4Una de les deci-
sions de l’anterior govern de Do-
lors Sabater que va generar més
controvèrsia entre els veïns va ser
la prohibició d’aparcar i circular
pel passeig Marítim, que va entrar
en funcionament abans de l’estiu. 

Ara, amb el PSC al capda-
vant, el govern de Pastor es
planteja revertir la pacificació de
l’espai. Però no vol prendre cap
decisió ferma sense abans con-
sultar-ho amb el Consell de Mo-
bilitat. Quan aquest òrgan pren-
gui una resolució definitiva i
de consens, l’Ajuntament ja ha
anunciat que hi donarà suport.

El PSC defensa que es torni
a la situació anterior, quan els ve-
hicles hi podien circular lliure-
ment, i portarà aquesta propos-
ta a la pròxima reunió del Con-
sell. De fet, aquesta és una pro-
posta acordada amb les diverses
parts implicades en el conflicte.
Aquest dilluns, el regidor Jordi
Subirana, veïns del districte 2,

restauradors, comerciants i re-
presentants del Consell de Mo-
bilitat es van reunir al Viver per
intentar arribar a un acord. 

El que en va sortir de la tro-
bada és el compromís del govern
a tenir enllestit, en uns mesos,
un projecte urbanístic definitiu.
Mentrestant, la decisió sobre la

circulació al passeig està en
mans del Consell, que tindrà
l’última paraula.

Tot i que des de l’AV de Ca-
sagemes veuen amb bons ulls la
proposta del govern, les opi-
nions són molt diverses i no
tothom està a favor de revertir
la pacificació del passeig. 

El passeig es va pacificar abans de l’estiu. Foto: Twitter (@fduranv)

La pacificació del passeig
Marítim es manté (de moment)
» L’Ajuntament proposarà al Consell de Mobilitat revertir la mesura
» El Consell decidirà què fer mentre es defineix el projecte definitiu
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Pastor reclama més Mossos i
una reunió “urgent” amb Buch
SEGURETAT4L’alcalde de Ba-
dalona, Álex Pastor, va assistir a
la seva primera Junta de Segu-
retat local, dimarts al matí,
acompanyat de representants
dels cossos policials i de la dele-
gada del govern espanyol a Ca-
talunya, Teresa Cunillera.

De la reunió en van sortir di-
verses peticions a la Generalitat,
que no hi va tenir cap represen-
tació directa. De fet, una de les
reclamacions que va fer Pastor
va ser poder-se reunir, de ma-
nera “urgent”, amb el conseller
d’Interior, Miquel Buch. L’al-
calde també va reclamar “més
atenció per part de la Generali-
tat”, alhora que va celebrar que
Cunillera sí que assistís a la tro-
bada, “demostrant el compromís
del govern de Pedro Sánchez”.
Pastor també va aprofitar per de-
manar més agents de Mossos a
la ciutat perquè considera “in-

suficients” els efectius que hi
ha ara destinats a Badalona.

CREIXEN LES INFRACCIONS
La Junta va servir per fer un ba-
lanç dels delictes de l’últim any.
En general, les infraccions penals
han augmentat un 6,7% des de
2017. Entre els delictes que han
disminuït hi ha els robatoris vio-
lents al carrer (18,9%), així com
el nombre de vehicles incendiats
(35%) o els contenidors cremats
(16%). Tot i així, Pastor va la-
mentar l’augment de les actua-
cions policials relacionades amb
les drogues i els furts, que repre-
senten un 38% del total. “Tenim
una bona policia, però les políti-
ques són dolentes”, va comentar.

Per últim, Pastor va assegu-
rar que aquest octubre es farà
una reorganització de treball de
la Guàrdia Urbana per intentar
millorar aquestes xifres.

TRIBUNALS4L’Audiència de
Barcelona ha condemnat a un
any de presó i un d’inhabilitació
l’agent dels Mossos d’Esquadra
que va posar una càmera al ves-
tidor de dones a la comissaria de
Badalona. 

El tribunal el condemna per
17 delictes de descobriment i re-
velació de secrets, però li aplica
l’atenuant de confessió, ja que l’a-
gent va admetre els fets durant la
declaració davant el jutge el pas-
sat 5 de setembre. A més, també
se li ha aplicat l’atenuant de di-
lacions indegudes –per la de-
mora injustificada que ha patit el
cas–, i de reparació de danys,
considerant que va indemnitzar
amb 60.000 euros, en total, les
17 agents que va gravar.

Ara, la sentència també l’o-
bliga a pagar una indemnització
de 68.000 euros -4.000 a cada
víctima-, i condemna la Gene-
ralitat com a responsable civil
subsidiària d’aquestes compen-
sacions, és a dir, l’encarregada
d’abonar l’import en cas que
no ho fes el condemnat. L’acu-
sació particular exercida per les
víctimes està estudiant si reco-
rrerà la sentència, com va avan-
çar a EFE el seu advocat.

La Fiscalia demanava quatre
anys de presó i una indemnit-

zació de 10.000 euros per cada
una de les 17 perjudicades.

RECONEIX ELS FETS
El condemnat va reconèixer da-
vant l’Audiència Nacional que,
entre el desembre del 2014 i el
juliol de 2015 va deixar en di-
verses ocasions una motxilla
d’esport amb una càmera Pola-
roid a l’interior al vestuari fe-
mení de la comissaria, amb l’ob-
jectiu de gravar les seves com-
panyes mentre es canviaven.
En el transcurs de la investiga-
ció es va descobrir una targeta

SD amb 45 arxius d’imatge i un
arxiu de vídeo fet amb un mòbil,
en el qual també apareixen di-
verses agents al vestuari, gra-
vades de manera clandestina
en roba interior.

El Mosso va explicar que en
aquell moment tenia proble-
mes personals i que ara viu “un
calvari personal i professional”.
Les 17 Mosses afectades també
van comparèixer per confirmar
que sortien a les imatges i van
coincidir a dir que s’han sentit
“traïdes” i “humiliades” pel seu
propi company.

La comissaria dels Mossos de Badalona. Foto: Google Maps

El Mosso que va gravar 17
companyes no anirà a la presó
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‘The Silent Child’, guanyador
d’un Oscar, obrirà el FILMETS

PROGRAMACIÓ4Torna l’acti-
vitat al Teatre Zorrilla amb un
munt d’actes programats. El
primer de tots va ser ahir a la
tarda, on la gent de POESIA i
cia. va protagonitzar el recital
poètic ‘D’entre la llengua i la
mandíbula’. 

Aquest vespre, la cultura se-
gueix als Jardins del Camí del
Repòs del Tanatori de Can Ruti,
amb el concert ‘Música per la
vida’ a càrrec d’A Grup Vocal.
Abans, però, Ferran Compte
reflexionarà sobre el món de l’ò-
pera en una conferència a l’Es-
pai Marina de l’Orfeó.

Dissabte tindrà lloc un nou
concert del Cicle Joves Músics al
Museu de Badalona i l’obra
‘Èdip’, al mateix Zorrilla.

El Zorrilla reprèn
l’activitat amb un
recital de poesia

CONCERTS4La banda madri-
lenya Momo farà un nou concert
de tribut a Queen, demà a la sala
Sarau08911, a dos quarts de
dotze de la nit. El concert serà un
repertori dels clàssics de Queen
i altres cançons no tan conegu-
des del grup de rock britànic. 

Aquesta nova gira porta
Momo i tota la seva banda a re-
córrer Espanya per presentar la
seva visió particular de Queen.
Aquest any, coincidint amb el
40è aniversari del disc ‘Jazz’,
amb l’emblemàtic tema ‘Don’t
stop me now’, Momo i el grup fa-
ran un homenatge especial a
l’àlbum.

Altres grups que passaran
per la nova temporada de la Sa-
rau són Hotel Cochambre, Or-
questa Mondragón, Manel Fuen-
tes, Los 80 principales, Sin City,
Big Mouthers o El pájaro loco.

Tribut a Queen a la
nova temporada
de la Sarau08911

CINEMA4Queda un mes just
perquè el FILMETS Badalona
Film Festival obri les seves por-
tes. La pel·lícula escollida per do-
nar el tret de sortida a un dels fes-
tivals de cinema més importants
de Catalunya és ‘The Silent Child’,
guanyadora de l’Oscar al millor
curt de ficció d’aquest 2018.

‘The Silent Child’, dirigida per
Chris Overton, explica la histò-
ria d’una nena sorda de 4 anys
que viu en un món de silenci fins
que una treballadora social l’en-
senya a fer servir el llenguatge de
signes per comunicar-se.

Un curt de luxe que obrirà el
festival, i un altre que el tanca-

rà. L’última pel·lícula, que es pro-
jectarà al Teatre Zorrilla divendres
26, serà la nord-americana ‘Lunch

Ladies’. Explica la història de
dues cuineres d’un menjador far-
tes de la feina i que faran qualse-
vol cosa per convertir-se en les
xefs personals de Johnny Depp.

ITÀLIA, PROTAGONISTA
El Festival FILMETS tindrà lloc
del 20 al 29 d’octubre i es pro-
jectaran més de 220 curtme-
tratges d’arreu del món, alguns
seleccionats als festivals de Can-
nes, Sundance o Berlinale i al-
guns de guardonats als premis
Goya, Gaudí, Oscar, César o Baf-
ta, entre d’altres. 

El país convidat d’aquest
any serà Itàlia, protagonista de
la sessió Focus FILMETS, diu-
menge 21 d’octubre, on es pro-
jectaran curts italians al Teatre
Zorrilla que, en molts casos,
comptaran amb la presència
dels seus directors.Una escena de ‘The Silent Child’. Foto: Arxiu

220
curts d’arreu del món
es projectaran entre 
el 20 i el 29 de setembre
en el marc del festival



| 12

línianord.cat 20 de setembre del 2018

4L’Institut Català de l’Acolli-
ment i de l’Adopció (ICAA) se-
gueix treballant per aconseguir
famílies d’acollida per als in-
fants que actualment viuen en
centres residencials d’acció edu-
cativa, malgrat que podrien con-
viure en família. 

L’ICAA ha definit 8 municipis
de l’àrea metropolitana de Bar-
celona com a prioritaris, amb
els quals ha establert estratègies
de col·laboració en la promoció
d’aquesta mesura de protecció
per aconseguir una llar temporal
per a aquests nens i nenes.
Aquestes poblacions són Barce-
lona, Badalona, Mataró, L’Hospi-
talet de Llobregat, Santa Coloma
de Gramenet, Cornellà de Llo-
bregat, Sant Boi del Llobregat i
Sant Vicenç dels Horts.

L’acolliment familiar és una
mesura de protecció a la infàn-
cia i l’adolescència i alhora un
gest compromès de famílies

que proporcionen un entorn
de comprensió, acompanya-
ment i estima a un infant que ho
necessita durant un temps de-
terminat. Actualment a Cata-
lunya hi ha més de 700 famílies
que acullen més de 900 infants.

Tot i així, encara hi ha infants
que viuen en centres malgrat
que podrien viure en família.
Són grups de germans o in-
fants amb malalties greus i di-
versitat funcional.

La persona o família interes-
sada s'ha d'adreçar a l'Institut Ca-
talà de l'Acolliment i de l'Adop-
ció (ICAA), que té representa-
cions territorials a les ciutats de
Barcelona, Girona, Lleida, Tarra-
gona i Amposta, o bé ha de
concertar una cita amb una Ins-
titució Col·laboradora d'Inte-
gració Familiar (ICIF) per co-
mençar el procés.

QUI POT ACOLLIR?
Des del punt de vista legal, els
i les sol·licitants han de complir
els següents requisits: estar en
ple exercici dels drets civils, ser
majors de vint-i-cinc anys i te-
nir com a mínim catorze anys
més que la persona acollida.
Només s'admet l'acolliment per
a més d'una persona en el cas
dels cònjuges o de les parelles
que conviuen amb caràcter es-
table i, en aquests casos, n'hi ha
prou que un membre de la pa-

rella hagi complert vint-i-cinc
anys. 

Poden acollir un infant les
persones o famílies que volen
col·laborar amb la cura dels in-
fants que no poden estar amb la
seva família d'origen durant un

temps. Les persones sol·licitants
han de gaudir d'una situació
afectiva equilibrada, disposar
de temps, tenir una actitud edu-
cativa flexible i un entorn fami-
liar socialitzador per a l'infant

acollit, i estar disposades a col·la-
borar amb els professionals tèc-
nics que acompanyen l'acolli-
ment. Per fer l'acolliment, tots els
membres de la família, inclo-
ent-hi els fills i filles, si n'hi ha,
han d'estar-hi d'acord.

TIPUS I DURADA
Hi ha sis tipus diferents d’aco-
lliment i durada. El primer és l’a-
colliment d'urgència i diagnòs-
tic. Aquest acolliment permet
que l'infant visqui amb una fa-
mília mentre es realitza l'estudi
sobre les circumstàncies que
han aconsellat separar-lo de la
família d'origen. És un tipus d'a-
colliment adreçat a infants de
fins a sis anys. La durada de l'a-
colliment serà el temps necessari
per dur a terme l'estudi de la si-
tuació.

El segon és l’acolliment sim-
ple, al qual l'infant és acollit per
una família amb la finalitat de re-

Es busquen famílies d’acollida
» La Generalitat fa una crida per trobar persones que vulguin acollir nens i nenes

» Actualment a Catalunya hi ha 700 famílies que acullen més de 900 infants

acolliment.gencat.cat

Vuit municipis

de l’àrea

metropolitana

de Barcelona

són prioritaris

Encara hi ha 

infants que viuen

en centres malgrat

que ho podrien fer

en família

Pàgines especials
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tornar al seu entorn familiar
abans de dos anys. El tercer, l’a-
colliment permanent, es pro-
dueix quan l’infant és acollit per
una família mentre el seu entorn
familiar d'origen supera els pro-
blemes que poden requerir un

temps més llarg de recuperació.
L'acolliment es preveu superior
a dos anys.

També existeix la possibilitat
d’acolliment de cap de setmana
i vacances, un tipus d'acolli-

ment adreçat a infants majors de
nou anys, els quals estan in-
gressats en centres residencials
i necessiten gaudir d'un am-
bient familiar. L'infant conviu
amb la família col·laboradora
durant els caps de setmana i les
vacances escolars. 

L’acolliment en unitats con-
vivencials d'acció educativa,
per la seva banda, està adreçat
a infants i adolescents tute-
lats, amb necessitats educati-
ves especials, malalties cròni-
ques i/o trastorns de conducta,
i grups de germans que re-
quereixen una atenció més es-
pecialitzada. 

Per últim, l’acolliment per-
manent s’acordarà si es preveu
que el desemparament serà de-
finitiu i no es considera més fa-
vorable per a l'interès de l'infant
o l'adolescent l'aplicació de l'a-
colliment preadoptiu o quan
aquest no sigui possible. <

4En aquest context, Biblioteques de Barce-
lona ha programat sessions informatives
sobre l’acolliment familiar en equipaments
de la ciutat. Les pròximes sessions tindran
lloc a la Biblioteca Xavier Benguerel de la
Vila Olímpica el 23 d’octubre, i a la Biblio-
teca Montserrat Abelló de Les Corts el prò-
xim 3 de desembre, a les 19 hores. Així ma-
teix, el conjunt de biblioteques de la ciutat

tenen a disposició de la ciutadania fulletons
informatius sobre l’acolliment familiar. 

A Mataró tindrà lloc una sessió infor-
mativa el pròxim 21 de novembre a la Bi-
blioteca Pompeu Fabra, també a les 19 ho-
res. I de la mateixa manera, a tots els equi-
paments municipals es podrà trobar infor-
mació sobre aquesta mesura de protecció a
la infància.<

acolliment.gencat.cat

Sessions informatives
» Les biblioteques organitzen xerrades per informar

les persones interessades sobre l’acolliment familiar 

Hi ha sis tipus

diferents

d’acolliment

que tenen

durades diverses

PRIMER PAS
Presentar la sol·licitud d’acolliment i els 
documents requerits a una de les seus 
territorials de l’ICAA o a una Institució 
Col·laboradora d’Integració Familiar.

SEGON PAS
Inici del procés de formació i valoració: 

inclou mínim dues entrevistes individuals 
i una entrevista al domicili.

TERCER PAS
Elaboració de l’informe psicosocial, 
el qual descriu les característiques de la família,  
el tipus d’acolliment més idoni i determina 
el perfil de l’infant susceptible de ser acollit.

QUART PAS
Cerca de la família més idònia per a l’infant.

CINQUÈ PAS
L’últim pas consisteix a posar en marxa 
el pla d’acoblament. Es tracta d’un 
procés d’acostament progressiu 
entre l’infant i la família acollidora.

Què cal fer per acollir?
1

2

3

4

5

Pàgines especials
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Santa Coloma
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URBANISME4Membres de la
plataforma Salvem La Ciutat
Vella i desenes de veïns es van
vestir de negre en una nova
protesta contra el projecte de re-
modelació del centre històric.

Diumenge, es van reunir a la
plaça de la Vila per fer una per-
formance on representaven
l’ombra que faria el Cúbics 2, l’e-
difici de 13 plantes que es vol
construir al nucli antic. Consi-
deren que és un “abús d’espe-
culació urbanística que provo-
carà molts guanys al Banc Sa-
badell” i no beneficiarà la ciutat. 

Durant la protesta, membres
de la plataforma van explicar els
arguments en contra del projec-
te i les peticions que fan a l’A-
juntament. “Si es construeix el
Cúbics 2, deixarà sense llum del
sol molts edificis del voltant, i la
seva ombra no es podrà esborrar
de Santa Coloma”, van assegurar,
alhora que feien una crida a la ciu-
tadania implicar-s’hi. “Volem re-

pensar el PERI i ens cal el parer
de tothom”, advertien. En aquest
sentit, creuen que no n’hi ha
prou en frenar els enderrocs -atu-
rats des de juny-, sinó que “cal re-
considerar-lo íntegrament”. 

A la concentració, que va
durar tot el matí, s’hi van poder

sentir crits de “No al Cúbics 2”,
“la Ciutat Vella no està en ven-
da” o “la Maria es queda al barri”.

Després van organitzar un
dinar popular al carrer Pedró a
base d’arròs negre per seguir
amb la metàfora de l’ombra
del Cúbics 2.

La plataforma reclama una revisió del PERI. Foto: Twitter (@sosciutatvella)

“L’ombra del Cúbics 2 no 
es podrà esborrar de la ciutat”

» Salvem La Ciutat Vella organitza una nova acció contra el Cúbics 2
» La plataforma creu que s’ha de reconsiderar “íntegrament” el PERI

Vist per sentència el cas 
de Zeshan Muhammad

JUSTÍCIA4La justícia espanyo-
la ha hagut de donar explicacions
al Tribunal Europeu dels Drets
Humans (TEDH) sobre el cas de
Zeshan Muhammad, el jove d’o-
rigen pakistanès que va denun-
ciar l’Estat per presumpta dis-
criminació ètnica. Aquest veí de
Santa Coloma va ser aturat, el 29
de maig de 2013, per un agent de
la Policia Nacional, que li va de-
manar que s’identifiqués. Quan
Muhammad li va preguntar els
motius, l’agent li hauria respost:
“perquè ets negre, i punt”. 

De la mà de l’organització
SOS Racisme, Muhammad va
començar un periple que l’ha

portat fins al tribunal europeu.
Amb tot això, vol aconseguir la
reparació del seu cas però so-
bretot vol marcar un precedent
i establir jurisprudència perquè
no torni a passar.

El cas, que ha quedat vist per
sentència, ha arribat a Estras-
burg després que s’esgotessin les
vies judicials a Espanya. De fet,
una sentència anterior del Tri-
bunal Constitucional argumen-
tava que els espanyols són blancs
i, per tant, la policia pot identi-
ficar de manera legal aquelles
persones que no siguin blanques.
Uns arguments “xocants” se-
gons l’advocada de Muhammad. 

FESTES4Aquest cap de setma-
na, Barcelona es vesteix de gala
per celebrar les Festes de La
Mercè. Per primera vegada, San-
ta Coloma, més concretament la
llera del riu, passarà a acollir una
petita part de la programació. 

Els dos ajuntaments s’han
posat d’acord per celebrar les
festes en un espai compartit, el
riu Besòs, i han programat ac-
tivitats a les dues lleres del Parc
Fluvial. Dissabte, diumenge i di-
lluns es faran activitats diverses

per a tots els públics. Cada dia
s’instal·laran parades de Food
Trucks a la llera de Santa Colo-
ma, on es podrà tastar menjar de
tot tipus. Els assistents també
podran participar en jocs i ta-
llers, així com assistir a diverses
actuacions musicals com la de
The Flat Pack Duo, dissabte a les
set de la tarda.

Diumenge al matí, la com-
panyia de teatre L’Avalot orga-
nitzarà un camí sensorial, un
circuit on els participants po-

dran experimentar amb els cinc
sentits. Després, la mateixa com-
panyia farà l’actuació ‘Marching
band’ i l’espectacle de titelles
‘Bon profit’.  El dia es tancarà amb
l’actuació musical d’Albert Lax.

Dilluns arrencarà amb jocs
tradicionals, com les carreres
de sacs o la xarranca, i acabarà
amb el concert de Side Chick. 

En paral·lel, la llera del Besòs
que correspon a Barcelona tam-
bé acollirà diverses activitats,
així com una fira d’atraccions.

El cas de Muhammad ha arribat al TEDH. Foto: Twitter (@SOSRacis)

La Mercè a banda i banda del riu

Solidaritat | La Policia s’uneix a ‘Escuts Solidaris’
La Policia Local de Santa Coloma s’ha adherit a la campanya ‘Escuts Solida-

ris’ contra el càncer infantil. Tots els diners que es recullin amb la venda d’es-
cuts distintius del cos aniran per al nou hospital pediàtric Sant Joan de Déu.
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POLÍTICA4El president de la
Generalitat, Quim Torra, i la con-
sellera de Salut, Alba Vergés, van
visitar dijous passat el CAP La
Mina, que va entrar en funcio-
nament el juliol de l’any passat
però del qual encara no s’havia
pogut fer l’acte inaugural. 

La visita va servir per conèi-
xer de primera mà les instal·la-
cions, que van suposar una in-
versió de més de nou milions
d’euros, finançats pel Servei Ca-

talà de Salut, i que donen servei
a una població de 16.000 per-
sones, amb un alt índex de vul-
nerabilitat. En declaracions als
mitjans, Torra va assegurar que

el Govern dedica “la major part
dels esforços pressupostaris i
personals” en l’àmbit de la salut
i l’educació, i va reafirmar el
compromís al fet que segueixi
sent així. 

El president va argumentar
que “un país no es fractura per
un debat polític, sinó per les des-
igualtats”, considerant que és en

barris com La Mina on “cal abo-
car tots els esforços”.

Qui també va participar en la
visita va ser l’alcalde de Sant
Adrià, Joan Callau, que va afe-
gir que barris com La Mina “ne-
cessiten l'empenta i la inversió
pública per reequilibrar les di-
ferències socials i ajudar la po-
blació amb més dificultats”.

Torra i Vergés durant la visita inaugural. Foto: Twitter (@QuimTorraiPla)

Torra inaugura el CAP La Mina
després d’un any en marxa

» El president i la consellera de Salut van visitar el centre dijous passat
» Ambdós van reafirmar el compromís del Govern amb la salut

‘#sívolemcrematori’, l’altaveu
dels que hi estan a favor 

CREMATORI4En tots els canvis
sempre hi ha algú que hi està a
favor i algú que hi està en con-
tra. El cas del crematori de Sant
Adrià no és cap excepció i la po-
lèmica està a l’ordre del dia. 

Per una banda hi ha la pla-
taforma Stop Crematori, que
segueix la lluita contra l’obertu-
ra de la planta. De l’altra, de ma-
nera no tan organitzada, hi ha els
que veuen amb bons ulls el pro-
jecte de tanatori. Per manifestar
el seu suport, han creat un has-
htag a Twitter, #sívolemcre-

matori, des d’on piulen a favor
de la nova construcció.

Entre els arguments que do-
nen hi ha la creació de molts i di-
versos llocs de treball, tant ad-
ministratius com de serveis de
manteniment o floristeries. Afe-
geixen que molts veïns es plan-
tegen la cremació per a ells o per
a algun membre de la seva fa-
mília, i que amb el nou crematori
no caldria desplaçar-se. A més,
desmenteixen -tal com diu Stop
Crematori- que la qualitat de l’ai-
re a Sant Adrià sigui dolenta.

CULTURA4El Centre de Pro-
ducció Cultural i Juvenil Polidor
es va omplir, el cap de setmana,
de cultura i oci alternatiu. De fet,
és l’esdeveniment d’aquest tipus
més gran que es fa a Catalunya. 

L’Akihabara @ Deep agrupa
activitats de tots els tipus, rela-
cionades amb multitud de hob-
bies i aficions. Durant dos dies,
els assistents van poder gaudir
de propostes tan diferents com
la cultura gamer, el fenomen
otaku -relacionat amb l’anime i

el manga-, el cosplay o diversos
jocs de taula. 

L’espai, de més de dos mil
metres quadrats, es va dividir en
diverses zones en funció del ti-
pus d’oci que oferien. En una d’e-
lles s’hi van realitzar tornejos de
videojocs, una altra comptava
amb dos escenaris on hi va ha-
ver concerts i exhibicions de
ball, en una altra s’hi van fer con-
ferències de youtubers, dibui-
xants o artistes, una altra estava
destinada als jocs de taula i una

última era per practicar voleibol,
wrestling, quiddich i softcombat. 

L’entrada al Polidor era lliu-
re i gratuïta, i l’espai va aplegar
centenars de persones que s’hi
van apropar per veure l’ambient
o participar en alguns dels actes
que van tenir lloc durant tot el
cap de setmana. 

A banda de les activitats, hi
havia un servei de bar i el Cos-
play Cafè, un espai inspirat en els
cafès d’Akihabara, el popular
barri de Tòquio.

Segueix la polèmica per la construcció del crematori. Foto: Arxiu

Alternatives culturals al Polidor

Educació | 124 infants tindran beques menjador
Comença el curs escolar amb la previsió que 124 infants de Sant Adrià es benefi-
ciïn de les beques menjador. Es destinaran 25.000 euros per cobrir la meitat de
la beca, que es complementarà amb diners del Consell Comarcal del Barcelonès.

El CAP La Mina dona
servei a 16.000
persones amb un alt
índex de vulnerabilitat
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La policia i els veïns alcen la
veu al Ple municipal de Tiana

TIANA4La seguretat, o la man-
ca d’aquesta, ha omplert moltes
de les converses i debats aquests
darrers dies als carrers de Tiana.
Les protestes veïnals del setem-
bre han arribat fins al Ple mu-
nicipal, celebrat dijous passat. 

Junts per Tiana va presentar
una interpel·lació relacionada
amb la seguretat pública i els ro-
batoris a domicilis. Durant el
torn de preguntes del públic, el
cap de la Policia Local en fun-
cions, Paco Morilla, va llegir un
escrit en nom de tot el cos per
desmentir informació que di-

versos veïns havien facilitat als
mitjans de comunicació i per de-
manar que els partits polítics no
polititzin un “tema tan delicat
com la seguretat”.

En acabar, també van inter-
venir representants de l’Asso-
ciació de Veïns Les Costes per
donar la seva opinió i dos veïns
que havien patit robatoris i que
volien explicar la seva situació. 

El Ple va finalitzar amb un
acord per celebrar la Junta de
Seguretat Local cap al mes d’oc-
tubre, una petició que feia mesos
que s’arrossegava.

FESTA MAJOR4A Tiana segueix
la festa grossa. Tot i que la ma-
joria d’actes van ser durant les
dues primeres setmanes de se-
tembre, encara n’hi ha algun de
programat fins que acabi el mes. 

Enguany, els Gegants de Tia-
na celebren el 20è aniversari, i
ho han fet per la porta gran,
coincidint amb la Festa Major
del poble. Diumenge passat, cap
a les onze del matí va començar
la Plantada dels Gegants a la pla-
ça de l’Església, que va donar pas
a la Cercavila. Tot i que els pro-
tagonistes eren la Novícia i el Ca-
valler, els gegants tianencs, els
van acompanyar els gegants
d’Alella, Teià, Premià de Dalt i la
Faràndula de Badalona, amb
música de la cobla Mar i Cel.

Més tard, a dos quarts de deu
de la nit, el castell de focs va po-
sar el punt final simbòlic a la fes-
ta. Tot i això, encara quedarà el
torneig de futbol 11, que s’allar-
garà tot el cap de setmana. L’úl-
tim dissabte de setembre s’ins-
tal·larà un rocòdrom vertical a la
plaça de la Vila, perquè qui vul-

gui pugui practicar l’escalada. Al
vespre hi haurà una sessió de ci-
nema de muntanya a l’Ermita de
l’Alegria, amb el film ‘Dessine-
moi un chamois’. Per acabar, per
a l’últim diumenge de setembre
s’ha organitzat una trobada de
motos i cotxes clàssics al parc de
l’antic camp de futbol, de deu del
matí a dues del migdia.

Els tres dies forts de la festa
van ser el cap de setmana passat.
Divendres hi va haver el pregó
infantil i la cercavila, seguit de la
festa dels colors i el pregó de Fes-
ta Major. L’endemà va estar ple
d’actes tradicionals i populars,
com l’Enrucada, el correfoc i el
ball de Festa Major, seguit d’un
concert d’Animal i un DJ. 

La Novícia i el Cavaller a la plaça de la Vila. Foto: Twitter (@isaactiana)

Els gegants celebren els seus 
20 anys a la Festa Major de Tiana

Montgat | Èxit de la pedalada popular
Desenes de persones van participar, diumenge passat, en una nova edició de la ja
tradicional pedalada popular a Montgat. A més, durant tota la setmana s’han fet

diversos tallers i activitats relacionats amb la Setmana de la Mobilitat Sostenible.
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Maresvall Motor, concesionario
Oficial Lexus en Mataró, dispondrá
en sus instalaciones, durante seis
días y en exclusiva, del nuevo mo-
delo Lexus UX 250h. La presenta-
ción del nuevo compacto híbrido
de la marca nipona tendrá lugar la
semana del 17 al 22 de septiem-
bre en las renovadas instalaciones
de Maresvall Motor, situadas en la
Carretera de Barcelona, 64, en Ma-
taró (Barcelona). El evento estará
abierto a todo el público en gene-
ral, tanto quien desee visualizar el
nuevo modelo en primicia como
quien quiera información acerca
de sus funcionalidades.

Cabe recordar que el nuevo
UX ya se puede pre-reservar en los
Concesionarios Autorizados Lexus,
aunque el modelo no llegará
hasta el primer trimestre de 2019.
El nuevo crossover que lanza
Lexus, la marca Premium de
Toyota, ya se presentó en la pa-
sada edición del Salón de Ginebra

2018, mostrando las novedades
en cuanto a sus acabados, carro-
cería, equipamiento y motoriza-
ción. Sin embargo, el precio de
venta al público es uno de los de-
talles que todavía está por definir
por la compañía japonesa. 

El nuevo modelo está plan-
teado como un crossover com-
pacto llamado a competir en una
de las secciones del segmento
SUV más demandadas del mer-
cado. Cuenta con una carrocería
de 4,5 metros de longitud, un dis-
eño atrevido y una plataforma
nueva con un centro de gravedad
muy bajo que permite obtener
mayor agilidad y estabilidad en
carretera. Otras novedades im-
portantes las encontramos en la
parte mecánica, donde contare-
mos únicamente con una versión
híbrida. El sistema de propulsión
de los modelos que llegarán a nu-
estro mercado está compuesto
por un nuevo y eficiente motor

gasolina de 2 litros más otros dos
motores eléctricos, que en esta
ocasión van sincronizados de
forma coaxial en lugar de lineal, lo
que ha permitido obtener un con-
junto más compacto y ligero. La
potencia total que se alcanza es
de 178 caballos.

En cuanto al equipamiento,
todos los UX irán equipados con
ocho airbags, incluidos los de ro-
dilla para el conductor y el pasa-
jero. Además, el paquete Lexus
Safety System+ incluye el control
de crucero con radar dinámico a
cualquier velocidad, un sistema de
seguridad precolisión PCS con de-
tección de peatones, capaz de re-
conocerlos con poca iluminación;
el mantenimiento de trayectoria
con aviso de cambio involuntario
de carril, que actúa sobre la direc-
ción; el reconocimiento de seña-
les de tráfico, así como el control
inteligente automático y adapta-
tivo de las luces de carretera.

Dentro del mercado español,
Lexus estima alcanzar unas cifras
que sitúen al modelo como el
best-seller de la marca japonesa y
preveen que se colocará pronto
como el más vendido de la gama,
mientras que en Europa dan una
previsión de ventas de 25.000 uni-
dades para el próximo año. De
hecho, Lexus estima alcanzar unas
ventas de 100.000 unidades anua-
les en Europa en 2020, de las cua-

les cerca de un tercio podrían cor-
responder al nuevo UX. 

Maresvall Motor pertenece al
grupo de automoción egarense
CSM, que cuenta con más de 10
años de trayectoria en el sector.
CSM Grup representa a los con-
cesionarios y talleres oficiales
Toyota en Terrassa, Rubí, Grano-
llers y Mataró; Lexus en Mataró,
Mazda en Terrassa y Hyundai en
Terrassa, Rubí y Sant Cugat.

Presentación exclusiva del nuevo Lexus UX 250h 
en las instalaciones de Mataró

El nuevo modelo de la marca nipona estará en 
las instalaciones de Lexus Mataró la semana 

del 17 al 22 de septiembre

Lexus estima alcanzar unas cifras que sitúen 
al modelo como el best-seller de la marca

japonesa en el mercado español

LEXUS MATARÓ : Ctra de Barcelona, 64 - 937 414 190- www.lexusauto.es/mataro

Nova campanya a Montgat
per incentivar el comerç local
SORTEIG4Montgat suma es-
forços per seguir promocionant
el comerç local. A mitjans d’es-
tiu, l’Associació de Comerços i
Serveis va posar en marxa ‘Fes
Montgat’, una campanya on s’o-
ferien vals de compra per a es-
morzars, sopars, alimentació o
perruqueria. Tot per enfortir la
relació entre clients i comerç i
per incentivar que els montga-
tins comprin al poble.

Per seguir en aquesta línia,
divendres va començar una nova
campanya de l’Associació. Sota

el nom de ‘Supersorteig’, se sor-
tejarà un val de mil euros per a
compres als comerços associats
a l’entitat i diversos premis com
àpats en restaurants o productes
comercials. 

La participació està oberta
fins al 5 d’octubre, i el sorteig del
guanyador es farà l’endemà a la
Fira del Turó del Mar.

L’última de les tres promo-
cions comercials a Montgat serà
‘Comprar a Montgat té premi’,
que se celebrarà durant els dies
de Nadal.

ECONOMIA4L’economia social
i solidària cada cop està més de
moda entre els comerços que
busquen ser responsables i sos-
tenibles. Aquesta iniciativa té tres
característiques bàsiques: que
satisfaci les necessitats humanes
per sobre del lucre, que l’activitat
econòmica es gestioni de mane-
ra democràtica i un compromís
amb el medi natural i social.

Per segon any consecutiu la
Fira d’Economia Social del Bar-
celonès Nord va instal·lar-se a
Santa Coloma, amb cooperatives
vingudes d’arreu del territori.
L’objectiu és donar a conèixer els
valors del consum alternatiu i
responsable i, en definitiva, apro-
par l’economia social a aquells
que no hi estan habituats.

Durant el matí de diumenge,
una quinzena d’estands van or-
ganitzar tallers i activitats a la
plaça de la Vila, en una jornada
organitzada per l’Ateneu Coo-
peratiu amb la col·laboració de
la Xarxa d’Economia Solidària
del Barcelonès Nord. Hi van
participar 18 cooperatives i pro-

jectes amb incidència social,
que van fer xerrades, taules ro-
dones, tallers i activitats per a
tots els públics. A través del
consum responsable, es volen
donar a conèixer alternatives
econòmiques diferents de les
habituals.

Aprofitant que es va cele-
brar a Santa Coloma, hi van

participar projectes locals com la
Grama -la moneda local-, el
centre de formació i treball Gra-
meimpuls o l’obrador de Gra-
menet. També hi va ser la Vin-
ya d'en Sabater, un dels cultius
històrics més importants dels
anys 70 amb la producció de vi
com una de les activitats econò-
miques més importants. 

Un dels estands de la fira. Foto: Ateneu Cooperatiu

Èxit de la Fira d’Economia Social 
i Solidària a Santa Coloma

Serveis | Ajudes per reformar bars i restaurants
Aquest setembre acaba el termini perquè els bars i restaurants dels barris centrals

de Santa Coloma presentin la sol·licitud per obtenir una subvenció de la Diputa-
ció. La idea és que s’utilitzin per fer millores a la façana o a l’interior dels edificis. 
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Segon partit a casa i segon com-
promís contra equips de la Regió
de Múrcia. Demà, a tres quarts de
nou del vespre, l’Industrias San-
ta Coloma d’Óscar Redondo re-
brà la visita del Jimbee Cartage-
na amb un objectiu clar: sumar la
primera victòria del curs davant
l’afició al Pavelló Nou.

Ximbinha (baixa d’última
hora en l’estrena a la competició
domèstica) i Pablo del Moral
continuen fora de la disciplina del
primer equip per lesió, mentre
que Thalles, amb qui Redondo no
va poder comptar en l’estrena
contra ElPozo, podria formar
part de la convocatòria per a
l’enfrontament de demà.

Els de Juan Carlos Guilla-
món, per la seva banda, es plan-
taran al Pavelló Nou amb la mo-

ral pels núvols després d’haver
guanyat per la mínima en el seu
debut a la lliga a la pista de
l’O’Parrulo Ferrol (2-3).

SENSE RECOMPENSA
El partit arriba després que l’In-
dustrias exhibís un molt bon ni-
vell de joc però veiés com els tres
punts volaven cap a Múrcia (3-5). 

De fet, durant més de la mei-
tat del partit, el resultat va ser fa-

vorable als colomencs. El capità
David Álvarez, Pol Pacheco i Se-
bas Corso van col·locar un 3-1 fa-
vorable a l’Industrias (Marinovic
havia marcat per al conjunt de
Diego Giutozzi), però a partir del
minut 30 va girar la truita. Els vi-
sitants van aprofitar algunes erra-
des (“de joventut”, com va expli-
car Redondo) i va capgirar el re-
sultat amb dos gols de Miguelín,
un de Pito i un altre de Fernan.

L’equip celebra un dels gols en l’estrena de la lliga. Foto: FSG

Segon partit a casa: l’Industrias
rep el Jimbee Cartagena

» El ‘matx’ es disputarà demà a tres quarts de nou del vespre
» Bona imatge sense premi: els de Redondo perden contra ElPozo

Badalona homenatja l’atleta
paralímpica Melany Bergés

BADALONA4L’atleta paralím-
pica badalonina Melany Bergés
va rebre, dilluns passat a la tar-
da, l’homenatge de la seva ciutat.
El Saló de Plens de l’Ajunta-
ment va ser l’escenari d’un acte
de reconeixement a l’esportista
que va penjar-se dues medalles
de plata en el Campionat d’Eu-
ropa d’atletisme adaptat que es
va disputar a Berlín entre els dies
20 i 26 del mes passat.

Bergés va estar acompanya-
da per l’alcalde de la ciutat, Álex
Pastor, pel responsable d’Es-
ports, Jordi Ferrón, i per repre-

sentants d’alguns grups de l’o-
posició, com l’exregidora d’Es-
ports, Mar Gallardo, el número
dos del Partit Popular, Juan Fer-
nández, o el cap de llista de Ciu-
tadans, Juan Miguel López. 

Durant el seu parlament, el
batlle socialista va lloar la tra-
jectòria i els resultats de l’atleta,
de qui va dir que és “un exemple
de superació, treball, talent i hu-
militat”, va assegurar que els
atletes amb diversitat funcional
haurien de tenir “més visibilitat”
i li va agrair que representi Ba-
dalona arreu del món.

El Seagull guanya el derbi i 
és un dels colíders de Segona
BARCELONÈS NORD4El Sea-
gull de Jordi Ferrón va guanyar
el primer derbi de la temporada
contra el Sant Gabriel diumenge
passat al Ruiz Casado (0-2) i con-
tinua sent un dels tres colíders
del grup 3 de la Segona Divisió
femenina.

El partit arribava en un bon
moment per als dos equips, ja
que les badalonines havien su-
perat de forma clara l’Europa de
Toni Camacho (4-1) en la pri-
mera jornada, mentre que el
conjunt de Sant Adrià havia
aconseguit un empat de prestigi

a Sant Joan Despí contra el Bar-
ça B (1-1). Pilar Garrote va avan-
çar les gavines amb un cop de cap
cinc minuts abans del descans,
però la sentència trigaria més de
mitja hora en arribar. La capita-
na badalonina Alba Gordo va
transformar un penal per mans
per donar la tranquil·litat defi-
nitiva a les de Ferrón.

En la pròxima jornada, el Se-
agull rebrà un nouvingut a la
categoria, el Mallorca Toppfot-
ball, mentre que el Sant Gabriel
afrontarà l’exigent visita al Nou
Sardenya de l’Europa.

Gols solidaris: la Fundació
Grama fa pinya amb l’AECC

La Fundació Esporti-
va Grama fa pinya
amb l’AECC - Cata-

lunya Contra el Càncer en la llui-
ta contra aquesta malaltia. Di-
lluns passat, al Municipal de
Santa Coloma es va fer un acte de
germanor entre la junta del club,
amb el president Antonio Mora-
les al capdavant, i la presidenta de
l’entitat, Maria Palma. D’aques-
ta manera, el club serà un dels
punts on els atletes es podran ins-

criure i recollir els dorsals de la
Cursa per la Vida 2018.

“Volem que Santa Coloma i
ciutats pròximes, com Badalona
o Sant Adrià, ens ajudin. Tenim
dos punts de venda on us espe-
rem per lluitar junts amb una ma-
laltia que tenen moltes famílies”,
va assegurar Morales. Palma,
per la seva banda, va destacar que
la cursa celebra enguany la seva
quinzena edició i va agrair la im-
plicació del club.

Pau Arriaga
SANTA COLOMA

Badalona | Una victòria i una derrota de la Penya a Oviedo
Un partit guanyat i un altre de perdut en el Circuit Movistar disputat a Astúries. El Divina
Joventut va exhibir el seu millor nivell a la capital asturiana i va derrotar l’UCAM (104-77)

en el primer partit, però va perdre contra l’Obras Sanitarias dos dies després (78-70).Esports
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El CF Badalona vol sumar la
primera victòria al Municipal

Després de quedar fora
de la Copa del Rei a la
segona ronda i de su-
mar un nou punt a

Cornellà, el Badalona de Ramon
Calderé vol aconseguir la primera
victòria de la temporada al Mu-
nicipal contra l’Atlético Levante.

El partit, que es jugarà aquest
diumenge a les cinc de la tarda,
serà el tercer de la temporada a
casa dels escapulats, que fins
ara només han sumat un punt de
sis com a locals. Tot i això, l’equip
confia mantenir la dinàmica as-
cendent, ja que, com va apuntar
Calderé en l’últim partit a casa,
“els equips no es fan en tres set-
manes”. El de Vila-rodona, que
té tota la plantilla a la seva dis-

posició, tornarà a apostar per la
dupla Natalio - Giva com a pun-
ta de llança per intentar derrotar
el filial granota, que ha obtingut
els pitjors resultats de la tempo-
rada lluny de casa.

UN PUNT MÉS A CORNELLÀ
El matx contra l’Atlético Levan-
te arriba després que l’equip en-
cadenés el tercer empat conse-
cutiu, diumenge passat a Corne-
llà (1-1). Aquest cop, però, l’equip
sí que va veure porteria, amb la
primera diana de Natalio, que va
rematar una centrada passada de
Robusté al minut sis de la repre-
sa. L’alegria va durar poc, ja que
Pep Caballé va restablir l’empat
quatre minuts més tard.

Falten poc més
de 48 hores per-
què el pavelló de
la Verneda es
converteixi en un

escenari de Plata. Aquest diu-
menge, a partir de dos quarts
d’una del migdia, l’Handbol
Adrianenc podrà gaudir amb
l’afició, per primera vegada, del
premi que va obtenir la tempo-
rada passada: el conjunt de Lo-
renzo Rueda jugarà el primer
partit del curs com a equip de la
Divisió de Plata contra el Vive-
ros Herol Balonmano Nava.

“Ha costat moltíssim i ho
gaudirem com cal. Fa cinc anys
vam haver de renunciar a l’ascens
per motius econòmics, de forma
que ara que sí que era possible ho
hem aprofitat. L’equip s’ha clas-
sificat per les fases d’ascens en les
tres darreres temporades, ja ens
ho mereixíem”, assegura el mà-
xim responsable de l’entitat, Pere
López, a Línia Nord.

L’ascens, però, planteja un
repte majúscul. “La il·lusió la te-
nim, però haver de fer viatges
molt llargs cada 15 dies serà molt
dur”, explica López, que també
apunta l’exigent inici de tempo-
rada que està afrontant l’equip.
“El Zamora l’any passat era a l’A-
SOBAL, el Nava va ser un dels

equips de Plata que el curs pas-
sat lluitava per pujar i a la primera
ronda de la Copa del Rei ens ha
tocat el Puerto Sagunto, que és ri-
val nostre, però que també juga-
va a l’ASOBAL”, detalla. Precisa-
ment en aquest partit contra el
conjunt valencià (es disputarà el
cap de setmana de la setmana que
ve) es farà la presentació de tots
els equips del club a la Verneda.

DERROTA A ZAMORA
El conjunt lila afronta el debut
amb més ganes que mai després
de perdre donant una molt bona
imatge a Zamora (31-25).

Els de Sant Adrià, però, van
vendre cara la derrota, ja que du-
rant la primera meitat van arri-
bar a dominar per dos i que al
minut 40 només perdien per
un gol (20-19). Però com apun-
ta López, l’equip va pagar “la in-
experiència a la categoria” i va
cometre imprecisions en algunes
jugades que van fer que els cas-
tellano-lleonesos obtinguessin
una distància que ja seria im-
possible d’equilibrar.

Alexandre Llorens, amb sis
gols, va ser el màxim anotador
dels homes de Rueda, seguit
per Víctor Torres, amb cinc.

Els liles no van poder puntuar a Zamora. Foto: BZ

La Plata arriba a la Verneda: 
l’Adrianenc rep el BM Nava

Un moment del partit al camp del Cornellà. Foto: UEC



Llibres Teatre

Fa des del 2013 que no treuen disc.
Cinc anys després, el pròxim mes d’oc-
tubre publicaran Som. Els Pets tornen
perquè després de 33 anys encara te-
nen ganes de fer música. I perquè, en
paraules del seu cantant, Lluís Gavaldà,
no només són ells tres, sinó que la ban-
da és una “entitat col·lectiva, amb una
lectura de grup, societat i país”.

Música

Som
Els Pets

Presos fotografien presos
La Sala Montserrat Roig del Centre Cívic Pati Llimona de Bar-
celona mostra fins al 28 de setembre el resultat d'una expe-
riència fotogràfica diferent, protagonitzada i creada per re-

clusos de presons catalanes. Es titula Adentro: Presos fotogra-
fien presos i és una iniciativa de Ruido Photo, una organitza-
ció no lucrativa amb seu a la capital catalana que és un dels

grans referents de la ciutat en fotografia documental i social.
Es tracta d’una mostra fotogràfica des de l’interior d’una pre-

só, un recull de retrats fotogràfics realitzats pels propis pre-
sos que expressen el que significa viure privat de llibertat.
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S C H W A R Z E N E G G E R
La fitxa

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

Ser un actor d’èxit mundial
També és empresari, polític i culturista

Una nova edició de l’Arnold Classic
Arriba a l’Hospitalet entre el 28 i 30 de setembre

L’actor mostra el seu entrenament
Es prepara per tornar a interpretar Terminator

QUÈ HA FET?

El primer llargmetratge estrenat a la
gran pantalla d’aquesta directora bar-
celonina està rebent grans elogis per
part de la crítica. Explica la història de
quatre joves que viatgen fins a Berlín
per visitar un amic comú que viu i tre-
balla a la capital alemanya, però tro-
ben que el seu col·lega, Comas, no els
rep com tots ells haurien esperat.

Pelis i sèries

Les distàncies
Elena Trapé

| Shadow of the Tomb Raider
Des de fa uns dies ja està al mercat l’última entrega de les

aventures de la intrèpida arqueòloga i aventurera Lara Croft.

Els estranys trasllada el lector a la Solso-
na de la guerra carlina l’any 1937. Un
jove prussià travessa els Pirineus però
un malentès el deixa encallat en una
ciutat ruïnosa i desconcertant. 

Garrigasait va guanyar el premi
Òmnium a la millor novel·la en català
del 2017, amb personatges excèntrics a
cavall de l’humor i la tragèdia.

Els estranys
Raül Garrigasait

Si tinguéssim més coca et demostraria
com t’estimo és una inusual i agra co-
mèdia romàntica que parla sobre l’a-
mistat, l’amor i la por. Adaptació de l’o-
bra del dramaturg irlandès John O’Do-
novan, explica la història de dos amics
que es queden atrapats en un terrat.

La podeu veure al Teatre Tantaran-
tana de Barcelona.

Si tinguéssim més coca...
Alberto Díaz

Viu en línia
No t’ho perdis

Els fans de l’actor que va donar vida al mític Termina-
tor podran veure Arnold Schwarzenegger en perso-

na entre el 28 i el 30 de setembre al Recinte Firal
Gran Via de l’Hospitalet de Llobregat. El motiu serà

la celebració de l’Arnold Classic Europe, una cita
que mostrarà principalment exhibicions de body-
building però que també deixarà el seu espai a al-

tres disciplines com la capoeira, el freestyle ska-
ting o esports de combat com el judo o el taek-
wondo. A més, els assistents podran participar
en seminaris i classes magistrals sobre temàti-

ques esportives. Schwarzenegger, que serà per
segon any consecutiu el padrí d’aquest esdeveni-
ment,  es troba actualment immers en durs entre-
naments físics per tornar a interpretar Terminator
en la nova saga de la pel·lícula. Els vídeos de la in-

tensa rutina d’exercicis que segueix l’actor als seus
71 anys s’han fet virals a les xarxes socials.  

Famosos

QUI ÉS?
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Viu en línia

DILLUNS 24 DE SETEMBRE
19:30 L'Associació Amics del Teatre Zorrilla ini-

cia la seva temporada de Col·loquis teatrals
amb un debat anomenat Com el veuen els jo-
ves. / Espai Betúlia.

AVUI 20 DE SETEMBRE
17:30 Aquesta tarda es farà la primera sessió del

taller gratuït de dansa creativa i meditació en
moviment, fusionades a través del ioga. Ho
coordina la Fundació Tallers. / Centre de Re-
cursos Juvenils Mas Fonollar.

DIMARTS 25 DE SETEMBRE
Tarda L’Agrupació del Comerç i la Indústria ha

preparat un curs de manipulació d’aliments.
Les persones que vulguin participar-hi han
de trucar al 93 385 79 04 o anar al número
14 del carrer Sant Carles.

DEMÀ 21 DE SETEMBRE
20:30 Jean-François i el sentit de la vida, una pel·lí-

cula de Sergi Portabella, serà el títol encarregat
de donar el tret de sortida a les projeccions
d’aquest mes del Cicle Gaudí de cinema. / Ate-
neu Adrianenc.

TOTA LA SETMANA
TardaDes d’ahir i fins a la segona setmana del

mes que ve es pot visitar la mostra anome-
nada Mare Nostrum, Europa davant la crisi del
refugi. Una perspectiva dels Drets Humans. /
Centre de Producció Cultural i Juvenil Polidor.

TOTA LA SETMANA
Tot el dia Des de fa uns dies funciona la cam-

panya impulsada per l'entitat ACISM en que
es sortejarà un val de compra de 1.000 eu-
ros per compres als comerços associats a l'en-
titat. / Diferents comerços de la vila.

DIMECRES 26 DE SETEMBRE
19:00 El montgatí Jaume Carbonell farà l’acte

de presentació del seu darrer llibre, anome-
nat L'educació és política. Després es farà una
taula rodona. / Sala Pau Casals.

DISSABTE 22 DE SETEMBRE
Matí El Club de Tennis i Pàdel Casino de Tiana

ha preparat una matinal amb activitats, en-
trenaments i partits per als més menuts. / Parc
dels Teletubbies.

Des de dos quarts d’11 del matí es po-
saran en marxa totes les activitats del
31è Aplec de la sardana de la vila. / Parc
de la Riera d'en Font.

Tot a punt per al 31è edició de
l’Aplec de la sardana a la vila

Diumenge 23 de setembre

Partit de futbol sala corresponent a la
segona jornada de la Primera Divisió
entre l’Industrias Santa Coloma i el Jim-
bee Cartagena Fútbol Sala. / Pavelló
Nou.

Segon partit seguit a casa:
l’Industrias rep el Cartagena
Demà 21 de setembre a les 20:45

Partit de futbol corresponent a la ter-
cera jornada de la Segona Divisió fe-
menina entre el CE Seagull i el FC
Mallorca Toppfotball. / Camp munici-
pal de Badalona.

El Seagull rep la visita
del Mallorca Toppfotball

Diumenge 23 de setembre a les 12:00

Durant els pròxims set dies (i fins al dis-
sabte 29) encara s’admeten inscripcions
per al nou Club de lectura infantil. / Bi-
blioteca Can Baratau.

Segueixen les inscripcions
per al Club de lectura infantil

Cada dia

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma

P R O P O S T E S
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